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Møde i LUU PAU 
Dato: Torsdag den 7. december 2023 kl. 9-10.30 
Sted: SOSU FVH, 6. Julivej 67, 7000 Fredericia – lokale 307 
 
 
Mødedeltagere: 
Anette Junker Hansen (SOSU FVH), Anne Bak Larsen (SOSU FVH), Kasper Jensen (elev), Mette Kim Bjerre 
(Vejle Kommune) via Teams, Peter Søegaard (SOSU FVH), Tor Reinert (Fredericia Kommune) og Vinnie 
Vinding (SOSU FVH) 
 
Afbud: 
Henning Troelsen (3F), Henrik Saldorf Bjørning Jørgensen (elev) og Karen Birgitte Hove (FOA) 
 
 
 
Pkt. 1 Godkendelse af dagsorden 
Godkendt uden yderligere bemærkninger. 
 
 

Pkt. 2 
 

Status på uddannelserne 

Ansvarlig for punktet 
 

Anne Bak Larsen 

Varighed for punktet 
 

30 min. 

Sagsfremstilling 
 

GF2-PA optag til januar: 
Kvoten er forøget siden sidste år, men idet andelen af GF2-PA’ere, der går 
videre på hovedforløbet i forvejen er lav på SOSU FVH, får skolen ikke udnyttet 
den forøgede kvote. 
 
Skolen har optaget 83 elever på GF2-PA til januar, så der er stadig flere 
pladser. GF2-PA fremgår dog ikke længere af Optagelse.dk, hvorfor Fredericia 
Kommune og Vejle Kommune bedes tage direkte kontakt til skolen, hvis der er 
elever, som ønsker at blive optaget på GF2-PA til januar. 
 
Blandt de elever, som er optaget på GF2-PA, er der flere elever med 
erhvervserfaring end vanligt. 
 
Fredericia Kommune afvikler i øjeblikket kampagner på SoMe bl.a. mhp. 
rekruttering til GF2-PA. 
 
Vejle Kommune har ansat fem elever, som er visiteret fra jobcentret, på GF2-
PA. 
 
Hovedforløbet: 
Der er ingen bemærkninger hertil fra skolen, men både Fredericia Kommune 
og Vejle Kommune oplever meget sygdom og fravær. 
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Der er generelt en tendens til, at unge i højere grad mistrives, og at en 
stigende andel af de unge har diagnoser og/eller andre personlige 
udfordringer. Skolen afprøver derfor på projektbasis pt. frivillige forløb mhp. 
øget self-efficacy. På det nuværende forløb deltager kun 6 elever, selv om der 
er langt flere elever, der ville have gavn af forløbet. 
 
Både skole og praksis bruger meget tid på opfølgning på sygdom/fravær. 

Indstilling 
 

Til orientering. 

Bilag 
 

 

Konklusion 
 

Statussen er taget til efterretning. 

 
 

Pkt. 3 
 

Status på rekruttering og efteruddannelse 

Ansvarlig for punktet 
 

Anette Junker Hansen 

Varighed for punktet 
 

5 min. 

Sagsfremstilling 
 

Rekruttering: 
Der er intet nyt at berette om. 
 
Efteruddannelse: 
Inge Lerbech Pedersen har gennemført samtalesaloner med oplærings-
vejledere fra Vejle Kommune, og deltagerne har tilkendegivet, at samtale-
salonerne har været meget givtige. 
 
Anette har haft møde med UCL mhp. at initiere et samarbejde på PA-området 
tilsvarende det gode samarbejde mellem de to institutioner på SOSU-området. 
Initiativet er i sit spæde stadie. 

Indstilling 
 

Til orientering. 

Bilag 
 

 

Konklusion 
 

Statussen er taget til efterretning. 

 
 

Pkt. 4 
 

Skole- og oplæringsplaner 

Ansvarlig for punktet 
 

Anne Bak Larsen 

Varighed for punktet 
 

20 min. 

Sagsfremstilling 
 

Lige nu giver det skolen nogle udfordringer ift. de elever, der ifølge skole- og 
oplæringsplanerne skal have 5 ugers merit for skoledelen. 
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Der er både fordele og ulemper ved at placere meritten i hhv. starten og 
slutningen af uddannelsen, men af hensyn til fællesskabet på holdet og den 
gode opstart for eleverne, er det mest hensigtsmæssigt, at alle elever starter 
på uddannelsen på samme tid dvs. placering af meritten i slutningen af 
uddannelsen. 

Indstilling 
 

Der indstilles til en drøftelse af udfordringerne. 

Bilag 
 

 

Konklusion 
 

Det besluttes, at der pt. fortsættes som hidtil samt at tage drøftelserne op 
igen på næste møde. 

 
 

Pkt. 5 
 

Styrket sammenhæng mellem skole og oplæring 

Ansvarlig for punktet 
 

Tor Herløv Reinert 

Varighed for punktet 
 

5 min. 

Sagsfremstilling 
 

På sidste møde besluttede LUU at gennemføre fokusgruppeinterviews med 
hhv. elever, undervisere og oplæringsvejledere med skolen som facilitator. 
Endvidere besluttede LUU at nedsætte en arbejdsgruppe til at arbejde med den 
gode overgang mellem skole og oplæring. 
 
Der gives en status på processen. 
 
Skolens pædagogiske udviklingskonsulent, Trine Sepstrup, er sat på som 
tovholder på fokusgruppeinterviewene, og hun er i fuld gang med at designe 
en spørgeramme mhp. gennemførelse af interviewene efter nytår. 

Indstilling 
 

Til orientering. 

Bilag 
 

 

Konklusion 
 

Statussen er taget til efterretning. 

 
 

Pkt. 6 
 

Arbejdsgruppe vedr. tematiserede oplæringsmål 

Ansvarlig for punktet 
 

Vinni Vinding 

Varighed for punktet 
 

5 min. 

Sagsfremstilling 
 

På sidste møde besluttede LUU at nedsætte en arbejdsgruppe bestående af 
Malene fra Fredericia Kommune og Vinnie. Derudover har Mette meldt ind 
med en repræsentant for Vejle Kommune. Skolen stiller ligeledes med en 
underviserrepræsentant. 
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Der gives en status fra arbejdsgruppen. 
 
Det er først muligt at gennemføre det første møde den 15. december. 
Fra skolen deltager PA-underviser, Charlotte Tejlgaard Hammer Hansen. 

Indstilling 
 

Til orientering. 

Bilag 
 

 

Konklusion 
 

Statussen er taget til efterretning. 

 
 

Pkt. 7 
 

VFU på GF1 

Ansvarlig for punktet 
 

Anne Bak Larsen 

Varighed for punktet 
 

20 min. 

Sagsfremstilling 
 

GF1-eleverne er ude i VFU på SOSU-området. Mulighed for VFU på PA-området 
på GF1 vil understøtte eleverne i at foretage et mere kvalificeret 
uddannelsesvalg. 
 
For at kvalificere GF1-elevernes uddannelsesvalg skal de introduceres for både 
SOSU- og PA-området. 
 
VFU på GF1 på SOSU-området afvikles forskelligt fra afdeling til afdeling, 
afhængigt af hvad der kan lade sig gøre for den enkelte kommune. For de 
elever, som allerede ved, at de vil gå PA-vejen, giver det ikke mening at være i 
VFU på SOSU-området. Skolen ønsker derfor at få afdækket, hvorvidt der kan 
findes en løsning på VFU på GF1 på PA-området, evt. blot nogle timer eller en 
eftermiddag. 
 
GF1-eleverne er typisk på skolen i august til januar, og der er typisk én GF1-
klasse på ca. 20 elever, som gerne skal ud i VFU i grupper. VFU skal gerne 
placeres inden den 15. november, hvor eleverne skal vælge retning for deres 
GF2-forløb. 
 
For Vejle Kommune er idéen rigtig god, hvorfor Mette Kim Bjerre undersøger 
muligheden for, at GF1-eleverne deltager i et allerede etableret arrangement 
for børneinstitutionerne i Vejle Kommune eller en lignende konkret opgave. 
 
Fredericia Kommune undersøger muligheden for at koble GF1-eleverne på PA-
elever i oplæring 1A, der som led i deres oplæringsmål planlægger og 
gennemfører en aktivitet sammen med GF1-eleverne fx Halloween. 

Indstilling 
 

Der indstilles til en drøftelse af muligheden for VFU på PA-området på GF1. 

Bilag 
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Konklusion 
 

Det besluttes at tage drøftelserne op igen på næste møde. 

 
 

Pkt. 8 
 

Ny bekendtgørelse 

Ansvarlig for punktet 
 

Anne Bak Larsen 

Varighed for punktet 
 

5 min. 

Sagsfremstilling 
 

Det forventes, at der kommer en ny bekendtgørelse, som træder i kraft til 
august 2024, som giver GF2PA-elever adgang til hovedforløbet på SSH- og SSA-
uddannelsen. 
 
I dag skal GF2-PA’ere (og studenter) tage en GF2-SOSU for at komme på 
hovedforløbet – dette krav bortfalder. Det gælder dog ikke den anden vej, dvs. 
at GF2-SOSU’ere skal tage en GF2PA for at komme på PA-hovedforløbet. 
 
Det er positivt på den måde, at GF2-PA’erne derved får mulighed for at 
komme videre på et hovedforløb efter endt GF2 – dog skal GF2-PA’erne bestå 
Naturfag niveau C, hvis de skal på SSA-hovedforløbet. 

Indstilling 
 

Der indstilles til en drøftelse af den nye bekendtgørelse. 

Bilag 
 

 

Konklusion 
 

Orienteringen og drøftelserne tages til efterretning. 

 
 
Pkt. 9 Eventuelt 
Forslag til placering af møder i 2024: 
- Mandag den 8. april kl. 9-11 
- Torsdag den 27. juni kl. 9-11 
- Torsdag den 26. september kl. 9-11 
- Mandag den 16. december kl. 9-11 
 
Forslag til placering af møder godkendes. 
 
Til orientering er Henrik Saldorf Bjørning Jørgensen (elev) stoppet på uddannelsen. Kasper finder en ny elev-
repræsentant. 
 

 
 

Referent: Mai Ly Nguyen 


